
VÝROČNÍ ZPRÁVA JEDNOTKY POŽÁRNÍ OCHRANY
OBCE SVOJKOV ZA ROK 2023

Vážené obecní zastupitelstvo, pane starosto, členové SDH, spoluobčané,

Dovolte mi, abych jako nově zvolený velitel jednotky požární ochrany obce Svojkov krátce zhodnotil
uplynulý rok 2023, shrnul naši zásahovou činnost a informoval vás o našich dalších aktivitách a plánech
na rok nadcházející.

Osobně hodnotím uplynulý rok, jako velmi úspěšný. Dokladem tohoto tvrzení je množství úspěšných
výjezdů a cvičení, pořízení AED, obhajoba nové předurčenosti, schválení pojištění členů jednotky,
obhajoba žádostí o krajské dotace, obnova zásahových oděvů a dýchací techniky, pořízení dopravního
automobilu a rezervace finančních prostředků potřebných na jeho zařazení do IZS. Tím nejdůležitějším
ale je a bude sehraný a motivovaný kolektiv, který je ochoten pomáhat a v neposlední řadě podpora
obce, bez které bychom se neobešli.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů obce Svojkov je zařazena do kategorie V. s výjezdem ze zbrojnice
do deseti minut. Již osmým rokem je předurčena na ochranu obyvatelstva a počínaje loňským srpnem
také na použití automatizovaného externího defibrilátoru.

Naše jednotka se skládá z 14 členů. V průběhu roku došlo k třem personálním změnám. Jeden člen (p.
Dörner ml.) byl z rodinných důvodů nucen ukončit činnost v jednotce, a naopak dva noví členové (p.
Hána ml. a p. Kouřil) do ní vstoupili.

V březnu loňského roku došlo také k změně velitele jednotky. Velitel p. Průcha se na počátku roku
rozhodl, že na svou funkci z rodinných a pracovních důvodů rezignuje a navrhl jako svého nástupce moji
osobu. Na únorové schůzi JSDHO a březnovém zasedání obecního zastupitelstva proběhlo hlasování s
jednomyslným výsledkem a následně jsem byl dne 8. března 2023 jmenován velitelem JSDHO. Na
tomto místě bych chtěl zástupcům obce poděkoval za projevenou důvěru a slíbit, že budu svou funkci
vykonávat tak, aby byla zajištěna maximální ochrana obyvatel obce i zasahujících členů JSDHO při
mimořádných událostech.

Všichni členové byli v průběhu roku školeni při pravidelných schůzích jednotky i na odborných
praktických nácvicích. Povinnou odbornou přípravu v celkovém rozsahu čtyřiceti hodin všichni zakončili
úspěšným absolvováním závěrečného testu, který je společně s platnou lékařskou zprávou opravňuje
k další činnosti v jednotce. Nad rámec předepsaných školení proběhly dva kurzy zaměřené na
poskytování první pomoci a ovládání AED.

Jednotka v letošním roce zasahovala u rekordních 26 mimořádných událostí. Zasahovala dvakrát mimo
katastr obce (u požáru skládky ve Volfarticích a při úniku ropných produktů na komunikaci). Krajským
operačním střediskem byla vyzvána k dalším osmi výjezdům v rámci katastru (k požáru osobního
automobilu, hrabanky a rizikovému kácení), starostou obce pak k 16 zásahům souvisejícím s kácením,
technickou pomocí, nebo požárními asistencemi. Velitelem jednotky byla vyzvána jednou, při utajeném
nácviku na dopravní nehodu.

V rámci praktické přípravy proběhly tři nácviky mimořádných událostí. První z nich byl zaměřen na
dopravní nehody se zraněním, druhý na nasazení dýchací techniky v půdních prostorech a třetí na
dopravní nehodu s vyproštěním osob ve spolupráci z ČČK Šluknov. Nositelé dýchací techniky cvičili
v pravidelných intervalech a strojníci absolvovali kondiční jízdy.

V loňském roce jsme žádali o čerpání dotací z prostředků Libereckého kraje. Obě žádosti byly
schváleny již v prvním kole a jednotka tak získala materiál v hodnotě 250 tis. Kč se spoluúčastí 100 tis
Kč. V souladu s plánem rozvoje jednotky a obnovy osobních ochranných prostředků tak bylo možné
pořídit 3 nové zásahové komplety (obleky, přilby, obuv, rukavice) a tři přetlakové dýchací přístroje.



Po dohodě s kmenovou organizací SDH Svojkov se podařilo vyjednat uvolnění finančních prostředků na
pořízení čtvrtého zásahového kompletu.

Velký pocit opory z řad občanů obce v nás vyvolala rychlost, jakou se po srpnovém vyhlášení
dobrovolné sbírky na pořízení automatizovaného externího defibrilátoru podařilo sehnat prostředky na
jeho pořízení. Během dvou dní bylo na kontě potřebných 40 tis. Kč a dalších 15 tis. Kč ještě
následovalo. Za darovaný obnos byl pořízen AED, plně kompatibilní s vybavením ZZS-LK a další
potřebný zdravotnický materiál (krční límce, pánevní pás, škrtidla, a další). Následovalo zajištění
praktického školení všech členů JSDHO a aktivace nové předurčenosti na Krajském operačním
středisku.

Mezi členy JSDHO jsou zapálení technici a milovníci hasičské techniky, bez kterých se neobejde žádná
dobrovolná jednotka. Scházejí se tradičně každou středu večer, udržují v chodu vozidla a technické
prostředky a neustále je vylepšují. V uplynulém roce zajistili dokončení hrubé konstrukce nástavby
CAS16 V3S a přípravu na její prodej a intenzivně pracovali na CAS20 MB. Podařilo se jim dokončit
bezpečné umístění všech techn. prostředků v nástavbě, vyrobit držáky na nové dýchací přístroje
v kabině, z repasovat osvětlení nástavby, namontovat nové externí osvětlení (stožár, světelnou rampu a
poziční světla), namontovat bezpečnostní kameru (se snímáním vpředu i vzadu), nebo třeba odstranit
nepotřebnou elektroinstalaci.

Zlomovým byl pro jednotku 14. červen, den, kdy byla novému majiteli ze soukromého sektoru předána
naše první CAS – Praga V3S (r.v. 1961). Po dvouleté důkladně provedené generální opravě vozidla a
dokončení hrubé konstrukce nové nástavby nám pracovníci STK Nový bor oznámili, že po zohlednění
nejnovějších předpisů nebude takto upravenému vozidlu možné udělit povolení k provozu. Teoreticky by
bylo možné zajistit technické krytí u některého z renomovaných výrobců nástaveb a vyjádření
následnické organizace již neexistující firmy Praga, ale vše by znamenalo vynaložení značných
finančních prostředků s nejistým výsledkem. Jednotka tedy odhlasovala a obci předložila návrh na
prodej vozidla. Po souhlasu obce byl členy jednotky nalezen kupec, který uhradil 165 tis. Kč, tedy sumu
pokrývající veškeré materiálové náklady na nedokončenou přestavbu.

Podobně zlomovým byl také 21. únor, den, kdy se strojníkovi JSDHO p. Fialovi ve spolupráci
s výhradním servisem pro PČR, podařilo u MV ČR zarezervovat dodávkový automobil VW Transporter
4x4 (r.v. 2003). Byla tak završena několikaletá neúspěšná snaha o pořízení dopravního automobilu,
který by sloužil jako tažné vozidlo při zásazích souvisejících s ochrannou obyvatelstva, dopravou
materiálu nebo osob (např. mladých hasičů). Díky vstřícnosti obecního zastupitelstva byla v září
podepsána smlouva o bezplatném převodu a byly také rezervovány finanční prostředky na repasi
brzdového systému, rozvodů motoru, montáž VRSZ, sedaček, skel a tažného zařízení. Vozidlo je již
přehlášeno na obec a nachází se v pražském servisu. Na počátku roku, budou veškeré další práce
probíhat v režii JSDHO a „středečních srdcařů“.
Zařazení do flotily vozidel IZS je plánováno v první polovině roku.

Jednotka také 2x držela minutu ticha před zbrojnicí. Poprvé vzdala hold zesnulé paní Havelkové z OSH
ČL a podruhé uctila památku 14 zesnulých studentů Fakulty filozofie Univ. Karlovy v Praze.

Závěrem bych vám jménem JSDHO chtěl sdělit, že jsme hrdí na občany naší obce, vážíme si tradiční
podpory obecního zastupitelstva a jsme v souladu s naším prvotním posláním připraveni být pro Svojkov
oporou při všech mimořádných událostech, a nejen při nich …

Dovolte mi, abych vám popřál pevné zdraví, splněná přání, reálné vize a pohodový vstup do nového
roku - Jsme tu pro vás!

Ve Svojkově dne 29.01.2024             Velitel JSDHO
               Petr Junek


